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Binnen de vaste commissie voor Sociale Zaken en Werkgelegenheid 
bestaat de behoefte om enkele vragen en opmerkingen voor te leggen aan 
de Minister van Sociale Zaken en Werkgelegenheid over de Internationale 
Arbeidsconferentie 2018 (Kamerstuk 29 427, nr. 112). 

De voorzitter van de commissie,
Rog 

Adjunct-griffier van de commissie,
Kraaijenoord 
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I Vragen en opmerkingen vanuit de fracties  

Vragen en opmerkingen van de leden van de D66-fractie 

De leden van de D66-fractie hebben een aantal vragen over agendapunten 
3 en 4 op de 107e Internationale Arbeidsconferentie 2018. 

Ad 3 Eerste discussieronde over verdrag en/of aanbeveling ter bestrijding 
van geweld en intimidatie tegen vrouwen en mannen op de werkvloer 

De leden van de D66-fractie vinden het positief dat dit onderwerp op de 
agenda van de Internationale Arbeidsconferentie staat. Zij herkennen dit 
als belangrijk onderwerp dat ook regelmatig op de agenda van de Kamer 
staat. De leden van de D66-fractie zijn nieuwsgierig naar de werking van 
een eventueel normatief instrument en vragen de Minister of de discus-
sieronde, maar ook de informatie uit de onderliggende rapporten, 
eventueel inzichten kunnen bieden in vormen van preventie of toezicht in 
andere landen. 

Ad 4 In het kader van de fundamentele principes en rechten op het werk 
een discussie over de sociale dialoog 

De leden van de D66-fractie volgen met belangstelling de discussie over 
de sociale dialoog. Zoals de Minister schrijft is in veel andere landen de 
sociale dialoog minder ontwikkeld dan in Nederland. Onderliggend 
rapport beschrijft wel een aantal interessante ontwikkelingen die 
desalniettemin voor Nederland relevant zijn. Zo beschrijft het rapport de 
veranderende rol van de sociale dialoog in een wereld waar de vormen 
van werk ook snel veranderen. Zou de Minister kunnen reflecteren op de 
uitdagingen die in het rapport geschetst zijn, specifiek voor de Neder-
landse situatie? 

Vragen en opmerkingen van de leden van de GroenLinks-fractie 

De leden van de fractie van GroenLinks hebben kennisgenomen van de 
brief van de Minister inzake ILO-verdragen (Kamerstuk 29 427, nr. 112). Zij 
hebben nog enkele vragen. 

De leden van de fractie van GroenLinks staan positief tegenover het 
opstellen van een verdrag of richtlijn over geweld en intimidatie op de 
werkvloer. Zij vragen de Minister of hij dit onderwerp van hoge prioriteit 
acht en of hij de Kamer kan informeren over de gezette stappen tijdens de 
conferentie. Zij vragen tevens of de bijdrage van Nederland zal blijven bij 
het schikken naar andere lidstaten van de Europese Unie, of dat dit punt 
speciale aandacht krijgt namens het Koninkrijk. De leden vragen de 
Minister wat de overwegingen kunnen zijn om een verdrag als vorm te 
kiezen of om juist een richtlijn als vorm te kiezen. 

Vragen en opmerkingen van de leden van de PvdA-fractie 

De leden van de PvdA-fractie danken de Minister voor het toezenden van 
de inzet van Nederland tijdens de internationale arbeidsmarktconferentie 
2018 (Kamerstuk 29 427, nr. 112). Een belangrijk onderwerp op de agenda 
van deze conferentie is de eerste discussieronde over een mogelijk 
verdrag en/of aanbeveling over Geweld en intimidatie in de wereld van 
werk. De leden van de PvdA-fractie hebben hier enkele vragen en 
opmerkingen over. 
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De leden van de PvdA-fractie vragen de Minister positiever te zijn ten 
opzichte van een dergelijk verdrag dan nu het geval is in de Kamerbrief 
over de inzet tijdens de internationale arbeidsmarktconferentie. Zij stellen 
dat een na ratificatie bindend internationaal verdrag op het gebied van 
geweld en intimidatie op de werkvloer verschil maakt in het aanpakken 
van (seksuele) intimidatie en geweld op de werkvloer en er daadwerkelijk 
voor zorgt dat de werkplek voor werkenden veiliger wordt. Vooral 
vrouwen worden door geweld en intimidatie belemmerd in hun deelname 
op de arbeidsmarkt. 

De leden van de PvdA-fractie merken op dat geweld op de werkvloer een 
veel voorkomend probleem is met serieuze gevolgen voor de slachtoffers. 
In de Kamerbrief over de Nederlandse inzet voor de Internationale 
Arbeidsconferentie is niet expliciet opgenomen of Nederland voor of 
tegen een juridisch bindend verdrag is. Is de Minister bereid om tijdens de 
conferentie te pleiten voor een juridisch bindend verdrag met daarbij een 
(niet-bindende) aanbeveling? De inbreng van Nederland zal zo veel 
mogelijk via gezamenlijke statements van de lidstaten van de Europese 
Unie plaatsvinden. Hoe schat de Minister de gezamenlijke positie in? En 
waar denkt de Minister aan als gesproken wordt over «vorm en inhoud 
die een effectieve bijdrage zullen leveren aan het wereldwijd tegengaan 
van intimidatie en geweld op de werkvloer»? 

Naast de internationale standaard over geweld op de werkvloer staan ook 
de duurzame ontwikkelingsdoelen op de agenda van de Internationale 
Arbeidsconferentie. Hoe verhoudt het standpunt van Nederland ten 
opzichte van de internationale standaard over geweld op de werkvloer 
zich tot de duurzame ontwikkelingsdoelen? En hoe verhoudt het 
standpunt van Nederland zich tot doel 5 over gendergelijkheid en 
empowerment van alle vrouwen en meisjes, specifiek doel 5.2 «Het 
uitroeien van alle vormen van geweld tegen vrouwen en meisjes in de 
openbare en de privésfeer» waaraan Nederland zich heeft gecommit-
teerd?
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